
2023 ROK W GMINIE ALWERNIA

PLANY NA 2024 r. 



Mija kolejny rok budżetowy i 5 lat od objęcia przeze mnie
funkcji gospodarza Gminy Alwernia. To był bardzo pracowity i
nie łatwy czas. Przeżyliśmy wspólnie długi okres pandemii,
wojnę w Ukrainie, ogólnoświatowy kryzys gospodarczy.
Podsumowując jednak jakie inwestycje wykonaliśmy, ile dzięki
współpracy zrobiliśmy dobrego dla edukacji, dla seniorów, dla
dzieci i młodzieży, ochrony środowiska, poprawy
bezpieczeństwa, dla Mieszkańców Gminy Alwernia, mam
poczucie, że nie zmarnowaliśmy tych 5 lat. 

Dziękuję za współpracę wszystkim osobom zaangażowanym
w rozwój naszej Gminy:  moim współpracownikom z Urzędu
Miejskiego, Radnym, Sołtysom, Dyrektorom: szkół i
przedszkoli, jednostek samorządowych, ośrodka kultury,
biblioteki, CUS, Przedsiębiorcom, a także strażakom,
sportowcom, kołom gospodyń wiejskich, stowarzyszeniom,
władzom samorządowym wyższych szczebli. Gmina Alwernia
potrafi i będzie rozwijać się jeszcze prężniej. Dziękuję za te
pięć wspaniałych, pouczających i pracowitych lat. 
 

PODSUMOWANIE 2023 ROKU



 GMINA ALWERNIA
LIDEREM POWIATU CHRZANOWSKIEGO!

 Gmina Alwernia liderem Powiatu
Chrzanowskiego czwarty raz z rzędu

(2020, 2021, 2022, 2023).
 13  edycja Rankingu Gmin Małopolski

2023 jest realizowany przez FRDL
MISTiA we współpracy z Głównym

Urzędem Statystycznym w Krakowie. 





 ALWERNIA WIZYTÓWKĄ TURYSTYCZNĄ
POLSKI

otwieramy Małopolskie
Muzeum Pożarnictwa w

Alwerni





 Nowy budynek ma trzy kondygnacje o powierzchni użytkowej 2239,7 metrów
kwadratowych. Obiekt wkomponowany został w otoczenie zabytkowego Rynku. Jest

przystosowany dla osób z niepełnosprawnością. W potężnej sali głównej będzie
eksponowanych ok. 20 wozów strażackich, a pod sufitem zawiśnie dromader.

Będzie to jedyny taki obiekt w kraju i Europie, dzięki któremu do Gminy Alwernia
zjadą turyści z różnych zakątków Polski i zagranicy. Otwarcie planujemy już w

marcu. Jako gmina stajemy się coraz bardziej atrakcyjni turystycznie. 





Cztery nowe średnie wozy
bojowe dla strażaków
ochotników z Gminy

Alwernia w ciągu niespełna 5
lat.  Najnowszy pojazd trafi ł

początkiem grudnia do
druhów z OSP Alwernia.

Nowe pojazdy to większe
bezpieczeństwo

Mieszkańców oraz samych
strażaków.



Zalew Skowronek znów może
być ważnym punktem na

mapie turystycznej regionu.
Chcemy przywrócić mu

dawny blask. W planach na
2024 r mamy m.in.

przygotowanie koncepcji  na
rewital izację Skowronka.

W ramach ZIT otrzymaliśmy
na Skowronek 2174347,27

euro dofinansowania.



 DBAMY O
BEZPIECZEŃSTWO NA

DROGACH

przeszło 44.000 metrów
wyremontowanych dróg



MAMY PIERWSZE RONDO W GMINIE ALWERNIA

 Nowe, okularowe rondo to rozwiązanie
problemu komunikacyjnego przy

skrzyżowaniu DW 780, ul. Skłodowskiej -Curie
oraz ul. Spacerowej. Powstały nowe

przystanki autobusowe z zatokami oraz
przejścia dla pieszych.

Ta inwestycja zdecydowanie poprawiła
bezpieczeństwo pieszych  oraz kierowców .

Całkowity koszt inwestycji to 8 966 390,52 zł.
Wkład Gminy Alwernia to 580 720,00 zł.





 2024 ROK

Projekt budżetu na 2024 rok zakłada dużo remontów dróg

W planach mamy duże inwestycje drogowe. Chodzi o cztery
ulice w Porębie Żegoty: 

al. Belwender i ulice: Szembeków, Floriańską, Pod Dębami. To
sołectwo będzie dopieszczone pod względem inwestycji

drogowych w tym roku. 



Nowy asfalt pojawi się na:
 ul. Wapiennej w Podłężu,
 ul. Silówka i Na Kamień w Mirowie, 
ul: Stara Kuźnia i ul. Dolna w Grojcu

W planach jest także remont ulic: 
ul. Słowiańskiej w Brodłach, 
ul. Dulowskiej w Nieporazie, 
ul. Polnej w Kwaczale, 
ul. Nowowiejskiej w Okleśnej, 
ul. Brzeziny w Alwerni. 
Dokończymy także remont ul. Jana Pawła II w Regulicach (gdzie
rozbudowaliśmy kanalizację w kierunku Nieporazu). 



 Z Polskiego Ładu kontynuujemy remonty:  

w Grojcu ul.  Jana II I  Sobieskiego, 
w Regulicach -ul ice: Długą, Kościuszki ,  Czarnogórską, 
w Kwaczale:  Graniczną, Wyszyńskiego, 
w Mirowie: Promienną, 
w Alwerni:  Wiosenną, 
w Brodłach: Przy Rudnie,  
w Nieporazie:  ul .  Świerkową. 

Dodatkowo sporządzimy projekt budowy drogi w Kwaczale
(połączenie ul.  Spokojnej z wojewódzką 780 – tką).



W trakcie kampanii  wyborczej obiecywałam windę w
urzędzie. Po prawie dwuletniej  przerwie
spowodowanej Covid-19 oraz problemami z
poprzednim projektantem rozpoczęliśmy budowę
windy w Urzędzie Miejskim w Alwerni!  
Budynek urzędu będzie dostosowany do wymogów
przeciwpożarowych oraz do osób z
niepełnosprawnością.
Przeszklona winda jest już zamontowana w głównej
klatce schodowej.  Pojedzie nie tylko na samą górę,
ale też do piwnic,  gdzie mieści się urzędowe
archiwum. Biuro obsługi będzie znajdowało się na
parterze budynku.

Inwestycja ma być gotowa do kwietnia 2024 roku.
Wykonawcą jest f irma Gresmar.

 WINDA W URZĘDZIE MIEJSKIM



W Źródłach wyremontowaliśmy m.in.
dach i  okna w Domu Ludowym i

ociepli l iśmy cały budynek. W 2024 r.
będziemy kontynuować prace.
W 2024 roku czeka nas remont

dachu w bibl iotece i  ośrodku zdrowia
w Regulicach,  remont Domu

Ludowego w Okleśnej (na ten cel
chcemy w 2024 roku pozyskać środki

finansowe ze sprzedaży Domu
Nauczyciela w Okleśnej).



Renowacje czekają nasze zabytki :
kapliczkę w Grojcu,  mur przy

klasztorze OO. Bernardynów w
Alwerni oraz kościół w Regulicach. 



Dokończymy
termomodernizację
szkoły w Kwaczale.

Chcemy rozbudować
szkołę w Regulicach 



Najważniejszą planowaną
inwestycją w 2024 r.  będzie
kompleksowa modernizacja

stadionu sportowego w
Alwerni za prawie 10

mil ionów złotych. To bardzo
ważne przedsięwzięcie,  na

które pozyskaliśmy wsparcie
finansowe. Stadion

wyglądem odstrasza i  od
dawna wymaga

kompleksowej renowacji .
Wkrótce znów będzie chlubą

całej gminy i  powiatu. 



Stawiamy na rozbudowę zaplecza
sportowego dla mieszkańców,
dlatego w planach jest także

budowa nowego boiska w
Kwaczale oraz zaplecza

socjalnego przy boisku w
Regulicach. Zagospodarujemy

też terenu wokół niego. W Grojcu
natomiast powstanie nowy plac
zabaw przy szkole. To dopełni

bazę rekreacyjno – sportową w
tym sołectwie,  gdzie niedawno
przy okazji  rozbudowy szkoły

powstała nowiutka hala
sportowa. 



W Porębie Żegoty
zagospodarujemy łąkę

widokową, na co 
pozyskaliśmy

dofinansowanie.



Około 50 nowych mieszkań
dla rodzin z Gminy Alwernia

powstanie w centrum
miasta. Gmina dołączyła do

spółki  SIM, czyl i
Społecznych Inicjatyw

Mieszkaniowych, dzięki
której możemy zrealizować

inwestycję w formule
społecznego budownictwa

czynszowego. 



Połączenia komunikacyjne dla mieszkańców naszej
gminy z Chrzanowem, Trzebinią i  Krakowem są

jednym z priorytetów, nad którym pracuję wraz z
moimi współpracownikami. 

 Przystąpil iśmy do dwóch SUMPTów: Planu
zrównoważonej mobilności miejskiej  dla Miejskiego

Obszaru Funkcjonalnego Chrzanowa, czyl i  SUMP MOF
Chrzanów oraz SUMP Zrównoważonej Mobilności

Metropoli i  Krakowskiej.  Prowadzimy zaawansowane
rozmowy, na podstawie których l iczymy na nowe
połączenia autobusów do Krakowa, Chrzanowa i
Trzebini.  Miasto Kraków zrealizowało już m.in.

Kompleksowe Badania Ruchu 2023 dla Krakowskiego
Obszaru Metropolitalnego, t j .  łącznie 36 gmin,  w tym

w naszej gminie. 



Miasto Alwernia po raz
pierwszy miało swój
budżet obywatelski.

Mieszkańcy zadecydowali ,
że w 2024 r.  zostanie
wyremontowana ulica

Brzeziny w Alwerni.  Na ten
cel zostanie przeznaczone

100.000,00 zł.



Pozyskaliśmy 53 777,56 zł na wywóz
azbestu z Gminy Alwernia. Wywieziono w
tym roku 204,88 Mg wyrobów azbestów

od mieszkańców gminy według złożonych
wniosków. Środki na wywóz pochodziły z

dofinansowania 
i  z budżetu gminy. W 2024 roku będziemy

kontynuować zadanie.

Współpracujemy z kołami łowieckimi,
pszczelarzami,  gołębiarzami,  wędkarzami.

Dbamy o dzikie zwierzęta



Wesołych Świąt Bożego Narodzenia i  Szczęśliwego Nowego 2024 roku
życzy Beata Nadzieja-Szpila,  Burmistrz Gminy Alwernia




